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Протокол № 1 

загальношкільної конференції 

Харківської загальноосвітньої школи І-ІІІ ступенів № 76 

Харківської міської ради Харківської області 

від 20.05.2019 

Присутні:  

- працівники школи –27осіб 

- батьки –136 осіб 

- учні –15 осіб  

- представники громадськості –0 особи 

- методист методичного центру Управління освіти Житньов Ігор 

Миколайович  

 

Порядок денний: 

1. Звіт директора школи «Про роботу директора школи у 2018/2019 

навчальному році». 

1.1. Звіт директора школи. (С.П.Дацко) 

1.2. Відповіді директора школи на запитання. 

1.3. Обговорення звіту директора школи.   

1.4. Відкрите голосування. 

1.5. Прийняття рішення конференції. 

 

Вибори голови та секретаря конференції. 

Пропозиція: головою конференції обрати вчителя початкових класів 

Артюшенко Лілію Валентинівну, секретарем – вчителя української мови та 

літератури Колмикову Світлану Олександрівну.  

 

Результат голосування:одностайно 

 

1.1. Слухали звіт директора школи С.П.Дацко, в якому вона проаналізувала 

свою діяльність в 2018/2019 навчальному році в контексті роботи структурних 

підрозділів школи. 

В звіті відображено: 

1.Загальні відомості про заклад освіти: 

2.Матеріально-технічна база закладу освіти: 

3. Кадрове забезпечення закладу освіти: 

4. Медичне обслуговування учнів у закладі освіти: 

5. Організація харчування учнів у закладі освіти: 

6. Освітній процес у закладі освіти: 

7. Управлінська діяльність у закладі освіти: 

8. Робота з батьками та громадськістю у закладі освіти. Питання залучення 

педагогічної та батьківської громадськості закладу освіти до управління його 

діяльністю; співпраці з громадськими організаціями — дисциплінарна практика 

та аналіз звернень громадян з питань діяльності закладу освіти; реагування 
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керівника на зауваження та пропозиції, викладені батьківським комітетом, 

Радою, батьками, представниками інших органів громадського самоврядування. 

(Звіт додається) 

1.2. Відповіді директора ХЗОШ № 76 Дацко С.П. на запитання. 

Запитань не було.  

1.3. Виступили: 

Голова батьківської ради Божедай О.М. з детальним аналізом залучення 

позабюджетних коштів кожним класом з зазначенням витрат на матеріали і 

виконаних робіт. Нею було вказано, що протягом 2018/2019 н.р. батьківським 

комітетом було зібрано 21594,00 грн. та витрачено 26092,45 грн. 

Вона зазначила, що залишаються проблеми, які потребують термінового 

розв'язання, а саме:  

• повірка та придбання вогнегасників; 

• повірка та придбання пожежних рукавів; 

• ремонт покрівлі; 

• ремонт фасаду школи; 

• заміна лінолеуму у коридорі І поверху; 

• ремонт приміщення підвалу під роздягальні; 

• ремонт приміщення майстерень під музей;  

1.4. Слухали:  

1.4.1. Голову загальної конференції Артюшенко Лілію Валентинівну, яка 

запропонувала проголосувати. На голосування виноситься оцінка діяльності 

директора школи. Вважати діяльність директора школи Дацко Світлани 

Петрівни упродовж 2018/2019 навчального року задовільною.  

Результати таємного голосування (за кількістю зданих бюлетенів): 

 «за» - 175 голос 

 «проти» - 0 

 «утрималися» - 3 голоси. 

Прийняте рішення: роботу керівника закладу освіти вважати задовільною. 

1.5. Постановили: 

Для підготовки закладу до 2019/2020 навчального року необхідно продовжити 

роботу з покращення навчально-методичної роботи та укріплення матеріально-

технічної бази школи, а саме: 

• забезпечити системне підвищення якості освіти на інноваційній основі 

сучасного психолого-педагогічного та науково-методичного 

супроводження  освітнього процесу; 

• перебудова освітнього процесу на раннє виявлення та найбільш повне 

розкриття творчого потенціалу учнів;     

• приведення технічного стану будівлі школи до норм, що гарантують 

безпечне функціонування закладу: повірка та придбання вогнегасників; 

повірка та придбання рукавів; ремонт покрівлі;.  

• укріплення матеріально-технічної бази школи: придбання обладнання, 

засобів навчання для кабінетів фізики та математики;  

• залучення до школи більшої кількості учнів;   
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• розширення мережі гуртків на базі школи; продовження співробітництва 

з цього питання з ЦДЮТ № 2, ДЮСШ № 5, СЮТ;  

• покращення матеріальної бази шкільної бібліотеки, створення сучасного 

читального залу.       

 

 

Голова зборів                                                                      Артюшенко Л.О. 

 

Секретар зборів                                                                  Колмикова С.О. 
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Звіт директора  

Харківської загальноосвітньої школи  І-ІІІ ступенів №76  

Харківської міської ради Харківської області 

Дацко Світлани Петрівни 

за 2018/2019 навчальний рік 

перед педагогічним колективом та громадськістю  

від 20.05.2019 

 

1. Загальні відомості про заклад освіти: 

—повна назва Харківська загальноосвітня школа І-ІІІ ступенів №76 

Харківської міської ради Харківської області; 

—форма власності комунальна; 

—юридична адреса 61071, м. Харків, вул. Герцена, 17; 

— мова навчання українська; 

— кількість класів, місць за проектом 512 учнів; 

— кількість учнів у закладі освіти 322 учні на 05.09.2018; 

— рух учнів протягом навчального року; 

Станом на 05.09.2018 шкільна мережа становила 322 учні, що більше на 21 

учень за показник минулого року. 

Протягом навчального року: прибуло – 12, вибуло – 10 учнів, мережа на 

24.05.2019 становила 324 учні. 

Аналіз руху учнів виявив, що причинами вибуття учнів зі школи протягом 

навчального року були: 

- 5 учнів змінили місце проживання – (2 учні виїхали до Сумської області, 

3 учні – у райони Харківської області); 

- 4 учні вибули до шкіл Новобаварського району ХЗОШ №79, 81, 115, 137; 

- 1 учень вступив на навчання до ЗПО. 

 Серед зарахованих: 5 учнів прибули зі шкіл Новобаварського району; 4 

учні – з навчальних закладів м.Харкова; 3 учні переїхали з Харківської області 

(4 учні). 

Таким чином, можна зробити висновок, що основними причинами руху 

учнів протягом навчального року є зміна місця проживання.  

 З метою розвитку та оптимізації шкільної мережі було проаналізовано стан 

охоплення навчанням дітей території обслуговування та визначення 

потенційних джерел поповнення контингенту учнів. 

 Протягом 2018/2019 навчального року проведено: спільна робота з ДНЗ 

№ 231, зустрічі адміністрації школи, вчителя початкових класів 

Лободенко Л.М. з батьками дітей, що проживають на території обслуговування, 

з метою роз’яснення умов роботи з першокласниками, зарахування до школи, 

особливостей програм, методики навчання, відкриті уроки та позакласні заходи 

в 4 класі з залученням майбутніх першокласників та їх батьків, консультації 

психолога;  запрошення жителів мікрорайону на загальношкільні свята.  

Станом на 01.06.2019 прийнято 24 заяви про зарахування до 1-го класу: 

19 дітей 1-ї черги зарахування та 5 дітей прийнято на вільні місця.    
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З 29 учнів, що закінчили 9-А клас, 18 учнів (62%) продовжили навчання в 

10-А класі, що нижче за показник минулого року на 14%, 7 (24%) учнів 

продовжує навчання у ВНЗ І-ІІ рівнів (у 2017 – 1; у 2016 – 7 учнів), 4 учні (13%) 

вступили до ПТНЗ (у 2017 – 5 учнів, у 2016, 2015, 2014 рр. цей показник 

складав 1-2 учні). З 19 випускників 11-А класу: 17 (89%) – вступили до ВНЗ ІІІ-

ІУ рівнів, 2 – працюють.   

На всіх учнів зібрані довідки з закладів освіти, що підтверджують їх 

навчання.  

Таким чином, слід відзначити, що робота з забезпечення гарантованого 

права громадян на отримання повної загальної середньої освіти в 2018/2019 

навчальному році здійснювалася на належному рівні та сприяла охопленню 

загальною середньою освітою мешканців шкільного віку, що проживають на 

території обслуговування ХЗОШ№ 76.  

—режим роботи закладу освіти: навчальні заняття – з 8.30 до 15.50; 

адміністрація, обслуговуючий та технічний персонал – за графіком. 

 

2. Матеріально-технічна база закладу освіти: 

Щороку складається план проведення ремонтних робіт при підготовці до 

осінньо-зимового періоду та до нового навчального року.  

Щодо поліпшення матеріально-технічної бази школи можу зазначити 

наступне: 

за державні кошти: 

• школі подаровано нові принтер та ноутбук 

• подаровані нові меблі (дошка, стільці) 

• капітальний ремонт туалетів 

• ремонт покрівлі (300 м.кв.) 

• 3 шкільні дошки 

• комплекти оргтехніки для Нової української школи для 2 х класів 

• фліпчарт 

• шкільні меблі 

• 112 м лінолеум на коридор І поверху 

• 25 банок фарби різнокольорових 

• рецепшен 

• система відео нагляду 

• диван 

На виконання техногенної та пожежної безпеки у школі для захисту дітей 

було проведено такі заходи:  

• обробка дерев'яного покриття покрівлі; 

• встановлено вогнезахисні двері; 

• встановлено протипожежну сигналізацію; 

• придбано вогнегасники та пожежні рукави; 

• встановлено блискавкозахист. 
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за благодійні батьківські кошти: 

За 2018/2019 навчального року основними поповненнями матеріальної 

бази закладу батьками стали:  

• придбання шафи для методичних посібників (початкова школа);  

• закупка питної води;  

• ремонт та заправка картриджу;   

• придбання господарчих товарів; 

• декор для оформлення свят ( кульки, квіти, тканина, штучна ялинка, 

костюми та інші приладдя);  

• придбання методичної літератури;  

• копіювальні послуги;  

• благоустрій пришкільної території;  

• придбання посуду до їдальні.  

 

Під час виконання ремонтних робіт протягом навчального року були 

дотримані всі правила з охорони праці та безпеки життєдіяльності.  

В школі забезпечені санітарно-гігієнічні та протипожежні норми: всі 

шкільні приміщення підтримується в належному стані, батьківська рада школи 

забезпечує необхідну кількість миючих та дезінфікуючих засобів, мило, 

серветки, посуд у їдальні. Підтримується у належному стані територія закладу: 

своєчасно проводиться прибирання, покіс трави, видалення та кронування 

застарілих дерев.  

 

3. Кадрове забезпечення закладу освіти: 

кількісний склад працівників закладу освіти (кількість штатних одиниць 

за штатним розписом – 40,75, кількість фактично зайнятих посад – 39,25, 

вакансії – вчитель хімії, вчитель фізики, вчитель української мови та 

літератури; кількість педагогічних працівників – 25, обслуговуючого персоналу 

– 10; 

Школа повністю укомплектована кваліфікованими педагогічними 

кадрами (25 педагогічних працівники, із них 2 сумісники), технічним та 

обслуговуючим персоналом. Предмети навчального плану викладалися 

фахівцями. 24 педагогічних працівники закладу мають вищу педагогічну 

освіту, вчитель фізики Козир Ю.Г. навчається заочно, середній вік педагогів 

складає 46 років.   

— якісний склад педагогічних працівників (кількість педагогічних 

працівників за їх освітньо-кваліфікаційним рівнем, стажем роботи; наявністю 

кваліфікаційних категорій, педагогічних звань). 

Якісний склад вчителів за їх кваліфікаційними рівнями:  
Кількість 

педпра-

цівників 

Мають категорію Мають звання Мають освіту Кількість 

пенсіонерів Вища І ІІ Спеціа

ліст 

Старши

й 

учитель 

Учитель-

методист 

 

Вищу 

Базову 

вищу 

Середню 

спеціальну 

Загальну 

середню 

25 7 9 3 6 3 3 24 1 - -  3 

Якісний склад вчителі за стажем роботи  
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Кількість працівників До 10 років  Від 10 до 20 років  Від 20 до 30 років  Понад 30 років  

25 8 5 5 7 

— проходження педагогічними працівниками курсів підвищення 

кваліфікації. 

Забезпечуються умови для своєчасного підвищення кваліфікації та 

професійного зростання.  В 2019  році  чергову атестацію пройшла учитель 

української мови та літератури Колмикова С.О.  За наслідками атестації їй 

присвоєно кваліфікаційну категорію «спеціаліст  першої  категорії».   

  Згідно з планом курсову перепідготовку пройшли 3 педагогічних 

працівника. 7 педагогічних працівників опанували  тематичний спецкурс-

тренінг  з підготовки педагогічних працівників для роботи в умовах Нової 

української школи. Крім того, вчителі активно підвищували свій фаховий 

рівень, проходячи онлайн-курси, вебінари, семінари-практикуми, майстер-

класи. Директор школи Дацко С.П. отримала сертифікат учасника  

Міжнародного освітнього форуму «NewEdu. Tech in Focus». Учителі Малік 

Н.А., Кроленко О.М., Козир Ю.Г., Грищенко І.В.  – сертифікати учасників 

Освітянських  форумів «Стандарт Нової української школи», «Шкільна 

реформа – вікно можливостей для кращого життя». Учителі 1-х класів взяли 

участь у Всеукраїнському онлайн-марафоні «Нова українська школа: перші 

підсумки та прогнози»,  3-х вебінарах з методики навчання у 1-2-х класах 

НУШ. Учитель Артюшенко Л.В. опанувала програму навчального курсу 

зимової сесії WEB-STEM-школи. Учитель української мови та літератури 

Колмикова С.О. взяла участь у 10 вебінарах з навчання української мови та 

літератури на засадах компетентнісного підходу. Учитель англійської мови 

Колесниченко М.В. – у 4-х вебінарах міжнародного рівня з навчання методики 

викладання англійської мови за європейським виміром. Учитель математики та 

фізики Козир Ю.Г. пройшов навчання в КВНЗ «ХАНО» за програмою 

методичних заходів «Школа молодого фахівця – учителя фізики».  

— керівник закладу освіти: Дацко Світлана Петрівна, освіта – Харківський 

державний педагогічний університет ім. Г.С.Сковороди у 1995 за спеціальністю 

«педагогіка і методика початкового навчання»; Харківський національний 

педагогічний університет ім. Г.С. Сковороди у 2005 за спеціальністю 

«Управління навчальним закладом», стаж педагогічної роботи – 29 років, стаж 

роботи на посаді – 6 років; 

— заступники директора закладу освіти: 

• Воінова Лілія Олександрівна, освіта – Воронезький державний 

педагогічний інститут, стаж педагогічної роботи 38 років, стаж роботи на 

посаді – 23 роки; 

• Цибульник Надія Вікторівна, освіта – Харківський гуманітарно-

педагогічний університет, стаж педагогічної роботи – 2 років, стаж роботи на 

посаді – 9 місяців. 

4. Медичне обслуговування учнів у закладі освіти: 

— пріоритетні напрями роботи; 

Одним з пріоритетних напрямків роботи школи є забезпечення формування в 

учнів навичок здорового способу життя 
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— співпраця з територіальними медичними установами; школа 

співпрацює з Харківською поліклінічною лікарнею № 3, Харківською міською 

дитячою поліклінікою № 2. 

— медичні огляди учнів з 2018/2019 навчального року проводяться на 

базі Харківської міської дитячої поліклініки №2. До відома батьків щомісячно 

доводиться інформація про графіки прийому фахівців поліклініки. Результати 

проходження медичних оглядів батьки надавали до школи, медичною сестрою 

здійснювався перерозподіл дітей по групам для занять фізичною культурою 

відповідно до наданих рекомендацій. На кінець навчального року медичні 

форми № 086-1/о надали 83% учнів.    

 За станом здоров’я учні поділені на групи здоров’я, у кожному класному 

журналі є листи здоров’я, де відмічені групи здоров’я та фізкультурні групи 

дітей.   
Основна група  

 

Адаптивна група (діти, які мають 

незначні відхилення за станом 

здоров’я) 

Спеціальна група (діти, що 

підлягають диспансеризації) 

Звільнені від занять фізичною 

культурою 

Трав

ень 

2015  

Трав

ень 

2016 

Трав

ень 

2017 

Трав

ень 

2018 

Трав

ень 

2019 

Трав

ень 

2015  

Трав

ень 

2016 

Трав

ень 

2017 

Трав

ень 

2018 

Трав

ень 

2019 

Трав

ень 

2015 

Трав

ень 

2016 

Трав

ень 

2017 

Трав

ень 

2018 

Трав

ень 

2019 

Трав

ень 

2015 

Трав

ень 

2016 

Трав

ень 

2017 

Трав

ень 

2018 

Трав

ень 

2019 

36,5

% 

46,7

% 

43% 43% 53% 54,2

% 

48,7

% 

51% 52,4

% 

44,4

% 

8% 3,3

% 

5% 3,2

% 

2% 1,2

% 

1,3

% 

1% 0,8

% 

0,6

% 

Наведені дані свідчать, що кількість учнів збільшилась у основній групі 

за рахунок зменшення кількості адаптивної групи, а кількість спеціальної групи 

та звільнених мають стабільні показники. 

— система зміцнення здоров’я учнів; 

За висновками медичних працівників  причинами захворюваності учнів є: 

несприятливі екологічні  фактори; значна кількість школярів зазнає впливу 

пасивного паління  вдома; використання електромагнітної апаратури, яка 

негативно впливає на нервову  систему дитини, пошкоджує зір; порушення  

режиму харчування дітей, а саме якості їжі та кількості її прийому на добу; 

малорухомий спосіб життя батьків, відмова  від фізичних вправ, і як наслідок  

зниження рухомої активності дітей; наявність паталогій у дітей з народження. 

У школі працювали гуртки з фізичного виховання «Ферум», військово-

спортивний, хореографічний, є спортивний майданчик, майданчик зі штучним 

покриттям, спортивна зала з необхідним обладнанням, що завантажена з 9.00 до 

19.00 щоденно.   

З метою запобігання захворювань та покращення здоров’я учнів в закладі 

впроваджується шкільна програма «Виховання культури здоров’язбереження». 

Вчителі фізичної культури доводять до відома батьків і учнів пам’ятки  

«Гімнастика для очей», «Вправи для ліквідації напруженості», «Якщо хочеш 

бути здоровим».  

Повноцінне харчування є невід’ємною складовою збереження здоров’я учнів. 

На базі шкільної їдальні організовано повноцінне, безпечне та якісне 

харчування дітей. Гаряче харчування отримували за бюджетні кошти станом на 

кінець навчального року: 140 учнів 1-4 класів (крім учня, що находиться на 

індивідуальному навчанні); 3 учні, які позбавлені батьківського піклування; 8 

учнів малозабезпечених сімей та 4 учні – діти учасників бойових дій. 43 учні 1-

х класів щоденно безкоштовно отримували молоко. Учні, яким за станом 
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здоров’я рекомендовано дієтичне харчування, за бажанням отримували його в 

шкільній їдальні. Адміністрація, медичний персонал школи, члени ради школи, 

батьківського комітету здійснювали контроль за дотриманням циклічного 

меню, якістю приготування страв в шкільній їдальні, щоденній наявності в 

меню страв, що містить вітамін С. З метою забезпечення школярів водою 

гарантованої якості налагоджена постійна доставка сертифікованої питної води. 

Станом на травень 2019 в школі гарячим харчуванням було охоплено 99% 

школярів, що відповідає показникам минулого року.  

—оздоровчо-профілактична робота; 

З метою недопущення шкідливих впливів на школярів під час освітнього 

процесу приділялась увага дотриманню санітарно-гігієнічних норм при 

організації навчальної діяльності учнів. Перед початком навчального року та 

після кожних канікул проводився медичний огляд учнів. Розклад занять 

складався відповідно до нормативів та затверджувався у встановленому 

порядку. Всі учні школи навчалися у першу зміну. Протягом дня з учнями 

проводилися фізкультхвилинки, під час перерв провітрювалися кабінети, 

щоденно здійснювалося вологе прибирання, обробка дезинфікуючими 

засобами, періодичне генеральне прибирання. В навчальних приміщеннях 

ведеться контроль за нормами освітлення. Меблі у кабінетах розташовані та 

промарковані в залежності від вікових особливостей учнів. 

— пропаганда здорового способу життя. 

Згідно з річним планом у школі проводилась певна робота з формування 

здорового способу життя, попередження травматизму, спортивно-масова 

робота.  Проведено ряд тематичних тижнів: тиждень фізичного виховання та 

спорту (вересень 2018), Тиждень знань з основ безпеки життєдіяльності 

(05.11.2018 - 09.11.2018), «Тиждень безпеки дорожнього руху» (12.11.2018 – 

16.11.2018), Тиждень Академічної доброчесності (11.02.2018 – 15.02.2018), 

Всеукраїнський тиждень громадського здоров'я (08.04.2019 – 13.04.2019). 

Напередодні весняних канікул лідери учнівського самоврядування здійснили 

ранковий і денний рейди "Безпечна дорога", а також провели інтерактивну гру 

для молодших школярів «Дорога – не місце для ігор». Всеукраїнський проект 

«Школа і поліція» працював за планом, відбулися зустрічі учнів закладу освіти 

з представниками поліції.  

Одним з пріоритетних напрямків роботи школи є забезпечення 

комплекcних заходів з охорони здоров’я дітей, пошук резервів щодо 

оздоровлення дітей у закладі. Проводилась робота  з попередження шкідливих 

звичок у дітей. З цією метою  спільно з вчителями і класними керівниками 

проводились години спілкування («Шкідливі звички і здоров’я – не сумісні», 

«Здоровий спосіб життя – основа розвитку особистості», тощо), спортивно-

патріотична гра «Патріот», в якій прийняли участь учні школи 9-10 класів, 

проведено конкурс плакатів «Модель здорового способу життя», розважально-

пізнавальну конкурсну програму «Здоров’я – не все, але все без здоров’я – 

ніщо». 
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З метою недопущення шкідливих впливів на школярів під час освітнього 

процесу приділялась увага дотриманню санітарно-гігієнічних норм при 

організації навчальної діяльності учнів. Перед початком навчального року та 

після кожних канікул проводився медичний огляд учнів. Розклад занять 

складався відповідно до нормативів та затверджувався у встановленому 

порядку. Всі учні школи навчалися у першу зміну. Протягом дня з учнями 

проводилися фізкультхвилинки, під час перерв провітрювалися кабінети, 

щоденно здійснювалося вологе прибирання, обробка дезінфікуючими засобами, 

періодичне генеральне прибирання. В навчальних приміщеннях ведеться 

контроль за нормами освітлення. Меблі у кабінетах розташовані та 

промарковані в залежності від вікових особливостей учнів 

5. Організація харчування учнів у закладі освіти: 

— назва організації, що постачає продукти харчування КП «Комбінат 

дитячого харчування; 

— наявність і робочий стан технологічного та холодильного обладнання; 

Назва обладнання Кількість, шт. 
Рік вводу в 

експлуатацію 

Під’ємник 1 1986 

Привід універсальний №11 1 1974 

Електроплита 1 1975 

Електром'ясорубка 1 1975 

Жарочна шафа 1 1994 

Електроводонагрівач  1 2016 

Холодильник Indesit 1 2011  

— кадрове забезпечення харчоблоку (кількісний та якісний склад). 

Працюють 2 особи. Завідуюча виробництвом шкільної їдальні Грицай Тетяна 

Петрівна має фахову освіту; 

— забезпечення харчуванням учнів пільгових категорій; 

Станом на 24.05.2019 в школі отримували безкоштовне харчування 15 учнів 

пільгових категорій: 3 учні, позбавлені батьківського піклування, 8 учнів з 

малозабезпечених сімей, 4 учні – діти учасників бойових дій.   

 

6. Освітній процес у закладі освіти: 

—форми роботи з педагогічними працівниками; 

— робота з молодими спеціалістами; 

— підвищення фахового рівня педагогічних працівників; 

— використання сучасних наукових психолого-педагогічних досягнень, 

інноваційних технологій під час проведення освітнього процесу; 

— виявлення, вивчення, узагальнення та впровадження перспективного 

педагогічного досвіду; 

— програмно-методичне забезпечення освітнього процесу; 

— використання новітніх технологій у роботі з учнями. 

За підсумками 2018/2019 навчального року із 322 учнів 1-11 класів: 

• 43 учні 1-х класів вербально оцінені;  
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• 279 учні 2-11 класів атестовані;  

• 303 учні переведені до наступного класу; 

• 19 учнів 11-А класу випущені з старшої школи; 

• 19 учнів 2-7, 10-х класів нагороджені похвальними листами «За високі 

досягнення в навчанні». 

• 2 учні 11-А класу нагороджені похвальною грамотою «За особливі 

досягнення у вивченні окремих предметів». 

З метою координації роботи педагогічного колективу над реалізацією 

методичної теми було організовано роботу методичної ради, 5-ти методичних 

об’єднань, психолого-педагогічного семінару, творчої групи. Така структура 

методичної роботи на 2018/2019 навчальний рік сприяла розв’язанню завдань, 

поставлених перед педагогічним колективом: 

• створення оптимальних умов для професійного розвитку вчителів, 

надання їм права вибору сучасних форм і методів підвищення кваліфікації; 

• визначення основних напрямків роботи школи щодо організації 

освітнього процесу в умовах впровадження нового Державного стандарту 

початкової освіти та нових Типових освітніх програм; 

• організація системного засвоєння педагогами школи новітніх 

інформаційно-комунікативних технологій, заснованих на педагогіці 

партнерства та комунікативному підході; 

• забезпечення дієвої індивідуалізації освітнього процесу відповідно до 

потреб кожної дитини;  

•  організація та підтримка розвитку власного педагогічного досвіду 

вчителів. 

Методична рада протягом року здійснювала безпосереднє керівництво та 

координацію методичної роботи з педагогічними кадрами. В серпні на 

методичній раді було скоординовано роботу над реалізацією  І етапу 

проблемної  теми «Соціалізація особистості на засадах створення сприятливого 

освітнього середовища в умовах реформування загальної середньої освіти». В 

жовтні визначені основні напрямки роботи школи в умовах реформування 

загальної середньої освіти,  організовані та проведені педагогічні читання 

«Образ Української школи та вчителя ХХІ століття». В грудні  проведений 

круглий стіл  «Інтеграція навчання як засіб забезпечення системи знань з різних 

галузей науки в рамках освіти для соціалізації особистості», де були визначені 

етапи реалізації інтеграції змісту навчання відповідно до вимог Концепції нової 

української школи. З метою забезпечення дієвої індивідуалізації освітнього 

процесу відповідно до потреб кожної дитини в березні відбулося обговорення 

статті М.П.Гудзика  «Природні задатки таланту як орієнтиру компетентнісного 

підходу до змісту шкільної освіти». Протягом навчального року постійно 

здійснювався  організаційно-методичний супровід педагогічних кадрів до 

роботи за новим змістом і програмами, організацією роботи вчителів 1-х класів 

щодо опрацювання вимог і положень нового Державного стандарту початкової 

освіти, упровадженням екологічного профілю в 10-А класі, підготовкою учнів 



12 

 

до зовнішнього незалежного оцінювання, практичним упровадженням STEM-

освіти в освітній процес.  

З метою системного засвоєння педагогами школи новітніх інформаційно-

комунікативних технологій, заснованих на педагогіці партнерства та 

комунікативному підході, було організовано роботу творчої групи 

««Впровадження хмарних технологій в освітній процес». В рамках групи 

опрацьовані теоретичні аспекти хмарних технологій, функціональні можливості 

основних продуктів компанії Google. Члени творчої групи набули практичних 

навичок зі створення  тестів за допомогою Google Forms та роботи з сервером 

LearnіngApps.org.   

Підвищенню психолого-педагогічної компетентності учителів сприяло 

проведення психолого-педагогічних семінарів, де застосовувалися активні 

форми і методи роботи: «Булінг у школі: причини, наслідки, допомога», 

«Розвиток позитивної навчальної мотивації учнів за сучасних умов». 

Результативними були тренінги, після проведення яких складені пам’ятки та 

рекомендації педагогам для розробки стратегії підтримки учнів, які зазнали 

боулінгу, рекомендації щодо засобів побудови стосунків з дітьми певних типів  

агресії, рекомендації щодо використання методів емоційного стимулювання для 

учнів з низьким рівнем навчальних досягнень.   

  Робота шкільних методичних об’єднань була спрямована на 

вдосконалення методичної підготовки, фахової майстерності вчителів, 

упровадження нового державного стандарту початкової освіти та сприяла 

підвищенню педагогічної майстерності в більшості вчителів, розвитку 

тенденції до проектування власного особистісного розвитку. 

Методичним об’єднанням вчителів гуманітарного циклу продовжено 

роботу над формуванням мовної, соціально-культурної компетенції учнів 

шляхом впровадження інноваційних технологій відповідно до вимог Нової 

української школи. Вчителі продовжили  працювати над розширенням 

діапазону читацької компетентності. Результативним та якісно підготовленим 

слід вважати проведений семінар-практикум «Вплив інноваційних методик на 

формування мовленнєвої та читацької компетентностей на уроках української 

мови та літератури», де вчителі набули практичних навичок роботи з 

найпопулярнішими онлайн-сервісами, за допомогою яких можна створювати 

візуальні та аудіовізуальні продукти: інтерактивні зображення, онлайн-пазли, 

інтернет-меми, ментальні карти, інтерактивне відео, анімація  тощо. Проведені 

круглі столи: «Інтеграція як фактор підвищення знань учнів, розвитку їх 

пізнавальної активності на уроках предметів суспільно-гуманітарного циклу», 

«Формування культурологічної компетентності учнів під час вивчення 

іноземних мов за європейським виміром».   

 Заслуговує уваги робота методичного об’єднання вчителів природничо-

математичного циклу з визначення оптимальних шляхів для успішної реалізації 

Концепції нової української школи на уроках природничих та математичних 

дисциплін. В жовтні на засіданні ШМО відбулася презентація щодо  напрямків 

роботи з упровадження STEM-проектів в освітній процес. В рамках стартапу  
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STEM-освіта Харківщини» учитель біології та Малік Н.А. пройшла навчання в 

коучинг-студії «3D-друк як об’єкт та інструмент STEM-освіти», вчитель 

фізики, астрономії та математики Козир Ю.Г. – впровадження програм LEGO 

Education в Україні. Реалізуючи нову Типову освітню програму 10-А класу  

екологічного профілю вчителі протягом року накопичували досвід з 

впровадження екологічного профілю. За підсумками роботи проведений 

семінар-практикум: «Реалізація та здобутки впровадження екологічного 

профілю в 10-А класі в світлі вимог  Нової української школи». Учитель 

інформатики Куряков Е.В. поповнив свій блог конспектами уроків, 

дидактичними матеріалами, тестами, посиланнями  на інформативні ресурси  

для викладання інформатики в 10-х класах. Учителем хімії і біології Малік Н.А. 

накопичений позитивний досвід роботи з обдарованими учнями, про що 

свідчать результативність участі учнів в олімпіадах з біології, хімії, екології, 

МАН, турнірах.  

Робота методичного об’єднання вчителів початкових класів та предметів 

естетичного циклу була спрямована на  розв’язання організаційно-методичних  

питань  упровадження  нового Державного стандарту початкової освіти НУШ.  

У жовтні  було проведено круглий  стіл «Інтегроване навчання: тематичний та 

діяльнісний підхід», де вчителі  ознайомилися з перевагами інтегрованого 

навчання для учнів, горизонтальними та вертикальними міжпредметними 

зв’язками та підходами до тематичного планування. В лютому  відбулося 

засідання круглого столу за темою: «Метод проектів як комплексний 

інструмент реалізації наскрізних умінь молодших школярів», під час якого 

вчителі розглянули вимоги до проектної роботи та типологію проектів.  За 

підсумками роботи  упровадження  НУШ вчителями 1-х класів Артюшенко 

Л.В., Одаренко С.А. було напрацьовано й узагальнено матеріали з  

формувального оцінювання в початковій школі, дидактичні матеріали з 

математики й навчання грамоти,  методичні матеріали для проведення 

тематичних тижнів, ігри, презентації, дидактичний матеріал з цеглинками 

LEGO для розвитку критичного мислення, ігри і вправи, спрямовані на 

розвиток навичок спілкування у дітей.  

Методичне об’єднання вчителів  фізичної культури, основ здоров’я, 

«Захисту Вітчизни» продовжило роботу з впровадження здоров’язберігаючих 

технологій. Протягом року вчителі здійснювали пошук нових форм проведення 

уроків фізичної культури в початковій школі, проводили  практичні заходи 

щодо покращення роботи з учнями  з послабленими фізичними  якостями, 

використовували комплекси колового тренування з використанням спортивного 

та нестандартного обладнання. Учитель фізичної культури  Струпинська О.І. 

опрацювала методику проведення нових видів ігор: флорбол, фрісбі – та 

активно використовувала їх при вивченні спортивних модулів. Учитель 

Цибульник Н.В. при вивчення предмета «Основи здоров’я» активно  

впроваджувала хмарні технології.  Робота  вчителів «Захисту Вітчизни» 

Гринчука О.О. та Герасименко С.М. була спрямована на виховання  

національно-патріотичного виховання.   

https://umity.in.ua/dosv27/
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Методичним об’єднанням  класних керівників був відкоригований  зміст 

роботи класних керівників в напрямку посилення ролі національно-

патріотичного  виховання в організації виховного процесу, організовано 

співпрацю батьків з учнівським самоврядуванням щодо проведення масових 

традиційних свят з питання національно-патріотичного виховання. На 

засіданнях методичного об’єднання  класні керівники підвищували свій 

професійний рівень, опановуючи нові методи і прийоми виховної роботи.  

Результативним було проведення аукціону ідей  «Шляхи вдосконалення 

виховання громадянина-патріота»,  де  класні керівники  поділилися власним 

досвідом. Використання  нестандартних форм у виховній роботі забезпечило 

реалізацію Програми «Школа сприяння здоров’ю», проекту  «Школа миру», 

проекту SmART, проекту  «Trees for Europe-2019». Продовжує свої найкращі 

традиції шкільна команда КВН «Lіfe іs good», яка посіла І місце у  фіналі  

Харківської шкільної Ліги КВН,  у Харківській відкритій ЛІЗІ КВН та 

нагородження путівками до табору оздоровлення та відпочинку.  

 Крім колективних форм, заслуговує схвалення творча індивідуальна 

робота вчителів. У шкільному конкурсі «Творчий вимір» переможцями стали 

учитель початкової школи Артюшенко Л.В., учитель історії Крівенко І.О. та 

учителі англійської мови Грищенко І.В. і Колесниченко М.В. Шість 

педагогічних працівників взяли участь в  обласному  фестивалі «добрих 

практик» освітян Харківщини «Майстри педагогічної справи презентують». 

Представлені на фестивалі роботи учителя початкової школи Артюшенко Л.В. 

та  бібліотекаря Варващенко В.В. відзначені дипломами І ступеню, робота  

учителя української мови та літератури Колмикової С.О. відзначена дипломом 

ІІІ ступеню. Учитель інформатики Цибульник Н.В. взяла участь у 

Всеукраїнській науково-практичній конференції «Психолого-педагогічні та 

соціальні аспекти вдосконалення якості освіти» з  доповіддю «Інструментальні  

програмні засоби підтримки навчання програмуванню в профільному курсі 

інформатики». Учитель української мови та літератури Колмикова С.О. – у 

Міжнародній науково-практичній  конференції  «Теоретичні та практичні 

аспекти розвитку науки» з доповіддю «Інформаційна комунікація-основа 

розвитку закладів загальної середньої освіти».   

  Протягом року на районному рівні було проведено 1 семінар, на шкіль-

ному рівні – 4 семінари.   

Недостатньою слід назвати роботу педагогічного колективу з поширення 

та публікацій власного педагогічного досвіду вчителів школи шляхом друку у 

фахових виданнях та розміщення електронних публікацій на освітніх сайтах, 

участі у професійному конкурсі «Учитель року».                                                     

Аналіз стану методичної роботи за 2018/2019 навчальний рік дає підстави 

вважати, що  методична робота в 2018/2019 навчальному році сприяла 

забезпеченню умов для підвищення професійної компетентності вчителів. 

 

7. Управлінська діяльність у закладі освіти: 

— вивчення стану освітнього процесу, динаміки змін навчальних 
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досягнень учнів, професійної компетентності педагогічних працівників. 

В 2018/2019 навчальному році педагогічний колектив працював над 

розв’язанням завдань: 

• забезпечення диференційного підходу до системного підвищення 

професійної компетентності вчителів; 

• формування методологічної культури педагогічних працівників; 

• посилення методичної та дидактичної підготовки вчителів, в основі якої 

провідна роль належить формуванню інноваційної культури сучасного 

педагога;  

• глибоке опанування методиками викладання навчальних предметів з 

використанням можливостей інформаційно-комунікаційних технологій; 

• забезпечення умов для набуття кожним учителем умінь і навичок роботи 

з сучасними комп’ютерними комплексами у навчально-виховному процесі;  

•  організація та підтримка розвитку власного педагогічного досвіду. 

Методична робота вчителів сполучалась із здійсненням контролю за їх 

працею, перевага надавалась попереджуючому контролю, який дозволив 

запобігти теоретичних і методичних прорахунків. У 2018/2019 навчальному 

році комплексно перевірялася робота вчителів, які викладають  історію, 

англійську мову, етику, фізичну культуру, «Захист Вітчизни», початкової 

школи.  

 За результатами моніторингу рівень успішності учнів в цілому по школі 

складає  98%. Рівень якості знань – 36%. В школі І ступеня – 68%, ІІ ступеня – 

21%, ІІІ ступеня – 22%. Високий рівень засвоєння знань показали в початковій 

школі 13 учнів, в основній – 4 учні, в старшій – 1 учень. Початковий рівень 

засвоєння знань мають 5 учнів в основній школі.   

 

8. Робота з батьками та громадськістю у закладі освіти: 

В школі склалася певна система роботи з підвищення  педагогічної 

культури батьків, яка здійснюється через колективні та індивідуальні форми 

роботи. 

Продовжує свою роботу батьківський комітет, який складається з таких 

комісій: господарсько-фінансова, сприяння сім`ї та школі, комісія з 

розв’язування конфліктних ситуацій. Всі комісії беруть активну участь в 

управлінні закладом, співпрацюючи з адміністрацією школи та педагогічним 

колективом.  

 У школі активно працює Рада закладу, до якої  входять  батьки, вчителі, 

учні школи.  На засіданнях Ради обговорюються питання навчання, виховання, 

соціального захисту, зміцнення матеріально-технічної бази. 

 Тричі на рік проводяться загальношкільні батьківські збори, на яких 

звітує директор, голова Ради закладу, обговорюються та затверджуються 

перспективні плани діяльності школи.  

 Класні батьківські збори проводяться тричі на рік (за необхідністю 

кількість зборів збільшується). На батьківських зборах обговорюються питання 

навчання, виховання, зміцнення матеріально-технічної бази класу.  
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 Директором та класними керівниками, вчителями-предметниками (за 

необхідністю) проводяться індивідуальні бесіди з батьками. 

 Психологом школи проводиться профілактична та аналітична робота 

(тестування, анкетування, тренінги) з батьками та учнями.  

 Соціальним педагогом вирішуються питання соціального захисту 

пільгових категорій, ведеться контроль за виконанням батьківських обов’язків 

та захистом прав дітей. 

 За 2018/2019 навчальний рік на базі школи  було проведено наступні 

масові заходи за участю батьків:  

• «Свято знань 2018»; 

• благодійна акція «Доброта сердець»; 

• «Осінній ярмарок»; 

• «День здоров’я»; 

• акція «Дзвоник Миру»; 

• Новорічні свята; 

• загальношкільний фестиваль «Подорож країнами світу»; 

• участь в проведенні міського заходу «Наукові пікніки»;  

• тиждень Академічної доброчесності;  

• рейд ЮІР до Міжнародного Дня пам’яті жертв ДТП та перед 

початком канікул 

• свята «Солодка парочка – 2019» і «Супердівчинка – 2019»; 

• свято Масляної; 

• районний семінар заступників директорів з виховної роботи; 

• фестиваль «Формула гумору»; 

• фестиваль «Писанка-2019»; 

• акція TREES FOR EUROPE 2019; 

• загальношкільний квест «Європа – це ти»; 

• флешмоб до Дня вишиванки; 

• Міжнародний Олімпійський день 

• свято «Останнього дзвоника»; 

• участь кращих учнів школи та їх керівників у Фестивалі «Гордість 

та надія Новобаварського району»: Гріманова Катерина (учениця 10-А класу), 

команда КВН «Life is good», Колесниченко М.В. (керівник команди), Свічкар 

Михайло (учень 5-А класу). 

 

Дисциплінарна практика та аналіз звернень громадян з питань 

діяльності закладу освіти.  

  В роботі з цього питання адміністрація школи керується вимогами Закону 

України «Про звернення громадян». Облік особистого прийому громадян, 

реєстрація пропозицій, заяв і скарг громадян відповідно до встановлених норм 

ведеться за журнальною формою.  

Протягом 2018/2019н.р. надійшло 264 усних звернень, з них з питань: 

- зарахування/відрахування учнів – 26; 
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- надання довідок про навчання учнів – 125; 

- надання довідок працівникам з місця роботи – 11;  

- працевлаштування – 12; 

- надання щорічних та додаткових відпусток працівникам – 68;  

- надання відпустки без збереження заробітної плати – 3; 

- про відрядження на кури підвищення кваліфікації – 7; 

- надання довідки про оздоровлення – 4; 

- навчальна відпустка – 6; 

- про зміну імені ,прізвища – 2; 

- про епідоточення – 2.  

Письмових звернень за 2018/2019 н.р. надійшло – 6: 

- заява від матері Шевченка Назара, учня 1-А класу,  від 31.01.2019;  

- заява від матері Єрмоленко Марії, учениці 2-А класу,  від 06.02.2019;  

- Лист від РВ у м.Харкові ГУДМСУ в Харківській області про 

підтвердження факту видачі довідки про навчання Єфіменко 

Владиславу Миколайовичу від 27.02.2019; 

- заява від матері Лещенка Кирила, учня 7-А класу,  від 11.03.2019;  

- заява від Толочко Ірини Василівни, яка просить довідку підтвердження 

Толочному Максиму Дмитровичу в тому, що він дійсно навчався у 

ХЗОШ № 76, від 28.03.2019; 

- заява від Гунько Олени Володимирівни від 16.04.2019. 

Всі звернення були розглянуті своєчасно, відповіді заявникам були надані у 

встановлені законом терміни.   

Запити громадян відповідно до Закону України «Про доступ до публічної  

інформації» до адміністрації ХЗОШ №76 не надходили.  

  

Директор ХЗОШ № 76       С.П. Дацко 

 


